
Ik was laatst voor het eerst sinds lange tijd weer eens op

een feestje. Op een boerenerf was een aantal grote partytenten opgetuigd

en in de enorme loods de bar. Verder op het terrein zou in de avond een

kampvuur worden aangestoken. Aan alle voorwaarden om de 1,5 meter te

kunnen garanderen was voldaan. Sommige dingen heb je echter niet in de

hand. Het regende die avond het dat het goot. Iedereen kroop onder een

partytent of zocht de beschutting van de loods. Handig want dicht bij het

vuur, de bar. 

In de loods speelde de éénkoppige band. Er was ruimte zat. Het publiek

hield keurig afstand. Van de band, maar niet van elkaar. Net als vroeger op

school zat iedereen het liefste achterin de ruimte. Op veilige afstand van de

actie. En na verloop van drank werd de 1,5 meter al gauw 1,5 cm. Ik heb het

van een afstandje geobserveerd en het feestje maar gelaten voor wat het

was.

Sinds de coronatijd ben ik me extra bewust van hoe zuinig we moeten zijn

op onze gezondheid. En onze verantwoordelijkheid voor de gezondheid van

anderen. Dus houd ik anderen fysiek nog steeds op afstand. Niet dat ik niet

sociaal ben. Ik houd van gezelligheid en goede gesprekken. Maar daarvoor

hoef ik niet op een kluitje in een feesttent te staan.

En dat het ook anders kan hebben we onlangs bewezen. We hebben eind

juni een digitaal huiskamergesprek gevoerd met een aantal leden. Het

was een mooi gesprek en fijn om te horen hoe het met hen gaat.  Al die

mensen met het hart op de goede plek, die er voor willen zorgen dat

iedereen in Opsterland goed kan leven. Zonder uitzondering. 

We willen graag delen wat we er aan doen om goed leven in Opsterland te

(blijven) realiseren. Daarom toch nog een extra dikke vakantie-uitgave van

de nieuwsbrief.
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Een gedenkwaardige dag
Door: Libbe de Vries

Op 2 juli was het zover. ’s Morgens vroeg vertrokken burgemeester Ellen van

Selm en ik naar Den Haag. Hoewel protesteren mij niet vreemd is, is het toch al

weer vele jaren geleden dat ik op het Malieveld stond om te demonstreren tegen

kernwapens (1983) en later om te protesteren tegen de hervorming van de AOW

(1991.) Daarna volgden verschillende onderwijsprotesten met het protest tegen

de bezuiniging op Passend Onderwijs in 2011 (Nieuwgein) als voorlopig laatste

actie. 

Samen met andere boze wethouders en wanhopige burgemeesters stonden we

nu op de Hofplaats tegenover de ingang van de Tweede Kamer. Want terwijl

veel gemeenten alleen nog met pijnlijke bezuinigingen de begroting rond krijgen,

vindt minister Ollongren de tijd nog niet rijp om maatregelen te nemen. Alle hoop

was daarom gevestigd op de Kamer die tijdens het ‘algemeen overleg financiële

verhoudingen’ de minister zou moeten wakker schudden.

Of de minister wakker is geworden, kan ik helaas nog niet zeggen, maar de

ernst van de situatie is wel duidelijk. De boodschap is helder: als er niet

structureel geld bij komt, gaan er vermoedelijk bibliotheken dicht, krijgen 

zwembaden nog minder ondersteuning en kunnen we kinderen die dringend

jeugdzorg nodig hebben niet meer helpen. Vanwege de oplopende tekorten

neemt de druk toe om meer gericht op de korte termijn te gaan sturen op het

sociaal domein als geheel. Er is nu al de neiging om te schrappen op de inzet

van preventie. We met zijn allen al creatief aan het kaasschaven, voeren

vervelende maatregelen in en de laatste reserves worden opgegeten. Niet voor

niets werd de brandbrief van de VNG door maar liefst 247 gemeenten

ondertekend. Zelfs Ollongren kan daar niet om heen. Zij ziet nu toch ook dat de

koek echt bijna op is?

Toch blijven concrete noodmaatregelen in ieder geval tot halverwege augustus

uit en lijkt een structurele oplossing er deze kabinetsperiode niet meer in te

zitten. Inmiddels zijn in onze gemeente de begrotingsbesprekingen begonnen en

op basis van de huidige situatie wordt dat geen vrolijke discussie.

Toch blijf ik hoop houden. De Kamer heeft bij de minister aangedrongen

op snel meer duidelijkheid en wil nog in het reces bijeenkomen. Als nu ook de

regeringspartijen bakzeil halen dan kunnen we verder met de transformatie van

het sociaal domein: ons richten op preventie, het bieden van juiste, integrale

hulp op maat, waarbij wordt uitgegaan van de eigen kracht van gezinnen en hun

sociale omgeving.



Hoe giet it no mei dy?
Door: Erik de Groot

Flyeren: dit wordt niet meer van deze tijd gevonden en gaan we de komende campagnes niet doen.

Kandidaten voor de gemeenteraad: het komende jaar gaan we kandidaten scouten en werven. Iedereen wordt

gevraagd om te kijken naar talent in zijn/haar eigen dorp.

Meer binding met de achterban: meerdere keren iemand treffen geeft binding, bij de deuren langs gaan,

emailadressen verzamelen, gesprek op straat aangaan. Pluim of roos van de maand voor mensen die opvallen door

zich in te zetten voor de Mienskip. Ieder van ons belt 1 of meerder leden om belangstelling te toen in deze tijd. Een

schouder bieden (voorzichtig met partijpolitiek).

De nieuwsbrief: dit initiatief wordt gewaardeerd. Graag voortzetten. En ook expliciet vragen stellen in de nieuwsbrief

voor de interactie. De nieuwsbrief ook via Facebook verspreiden

Wonen in Opsterland: Hier aandacht voor vragen; betaalbaar en ook voor jonge mensen.

Sociale vraagstukken: armoedebeleid, voedselbank, ondernemers in nood. 

Waar zit de komende tijd voor de gemeente de meeste pijn en wat kunnen we ermee?

Voortgang huiskamergesprekken: de leden per mail vragen of zij ontmoedigd zijn door ‘mijn PvdA’. Anders mogelijk

een nieuwe huiskamer bijeenkomst met Zoom aan de hand van een link die wordt gemaild.

Kris geeft aan dat jongeren niet zitten te wachten op plannen, langdurige acties enz. Zij willen snel, kort, flitsend en

niet lang bindend een bijdrage leveren.

Heeft u geprobeerd mee te doen aan het overleg en is dit niet gelukt?

Wilt u wel als leden met elkaar bijpraten, maar niet via de computer?

Heeft u suggesties voor de komende campagnes? 

Het afdelingsbestuur wil graag contact met de achterban. Nu in het bijzonder vanwege Corona, maar ook met het oog op

de komende verkiezingen, de Tweede kamer in 2021 en de gemeenteraad in 2022. Door de Corona zat een ALV er niet

in de afgelopen weken. Onze voorzitter kwam op het idee om een digitale huiskamerbijeenkomst te houden. En zo

geschiedde. Na enkele aankondigingen en instructies zaten wij er op 30 juni 's avonds helemaal klaar voor. Via het

PvdA-programma (via mijn PvdA) Samen Online, namen 9 leden deel aan het overleg. Merendeels bestuursleden of

fractieleden. En zelfs een heuse wethouder. We hadden vier thema’s voor ogen, maar door de afwezigheid van Rein

Postma, wegens ziekte, lieten we dit los en ontstond er een open en geanimeerd gesprek dat 1,5 uur duurde i.p.v. het

geplande uur. De volgende thema’s/onderwerpen kwamen aan de orde. 

Al met al een onderhoudende huiskamer waar het al weer voorzichtig begon te bruisen met het oog op de verkiezingen.

 

Na de zomer wil het bestuur dit initiatief graag voortzetten. Daarom de volgende vragen aan u:

Mail ons alsjeblieft. Want de sociaaldemocratie is de moeite waard om aan te blijven werken. En dat doen we graag met

elkaar. 

https://opsterland.pvda.nl/contact/


Het lijkt nog ver weg maar in Maart 2022 gaan we weer naar de stembus om een nieuwe gemeenteraad te

kiezen. Net als voorgaande jaren willen we wederom een lijst met goede en betrokken kandidaten, die de

‘Sociaaldemocratie’ een warm hart toedragen.

Wanneer jij er nu al over  nadenkt om je kandidaat te stellen of wanneer je iemand kent die dit graag zou

willen, horen wij dit graag van jullie. Hoe eerder je het weet hoe beter, vanuit het partijbestuur worden er te

zijner tijd trainingen voor raadsleden gegeven, zodat je daar dan vroegtijdig kunt aanschuiven.

Het komend half jaar gaat het bestuur verschillende leden scouten, verder gaan we voorbereidingen treffen

voor het maken van een verkiezingsprogramma en hoe we straks campagne gaan voeren.

Alle hulp is welkom dus wanneer je denkt: “hé dat is leuk!”, aarzel niet en neem contact op met het

bestuur. Of mail naar: opsterland.pvda@outlook.com

Verkiezingen GR 2022
Door: Rein Postma

https://opsterland.pvda.nl/contact/


Komt verkiezingstijd,

komt gemeenteraad
Meld je nu aan als

kandidaat!

#GR2022

https://opsterland.pvda.nl/contact/


De afgelopen weken verliepen in de Provinciale Staten anders dan

gebruikelijk. Waar er anders één Statenvergadering in de maand is, waren het

er nu drie. Op 17 juni kwam de Regionale Energie Strategie (RES) aan de

orde. Ik had mij goed voorbereid o.a. met hulp van de energiecoöperatie

Wijnjewoude en een motie ingediend voor onderzoek naar de toepassing van

groen gas. Ik begon aan mijn bijdrage van achter het spreekgestoelte en

onderging al vlot mijn eerste ervaring met een interruptie. Éen van de

coalitiegenoten liet mij weten dat ik er niets van snapte en begon een

scheikundig betoog over mest en gassoorten. Een bijzondere, maar nuttige

ervaring, waar ik mij goed door heen werkte. De motie werd uiteindelijk

aangenomen.Op 1 juli, de laatste dag voor het zomerreces ging het o.a. over

de aanpassing van de verordening Romte. Er worden in deze aanpassing

striktere regels geformuleerd m.b.t. windmolens. Voorafgaand aan deze

vergadering was er veel reactie losgekomen van belanghebbenden uit de

Provinsje. De ruimte om hier wat mee te doen, binnen de coalitieafspraken

was zeer beperkt. De oppositie had al laten doorschemeren de PvdA en mij

als woordvoerder in het bijzonder, het vuur na aan de schenen te willen

leggen. Voordat ik aan mijn bijdrage toekwam hadden de oppositiepartijen ter

linker en rechter zijde elkaar al flink de maat genomen en veel kruit

verschoten. Ik bleef redelijk gespaard en het voorstel van Gedeputeerde

Staten werd aangenomen. Duidelijk werd mij weer hoe ingewikkeld politiek

kan zijn. Veel inbreng van de oppositie klonk sympathiek. En de spanning

tussen natuur, landschap en economie werd goed zichtbaar. Het is iedere

keer balanceren. Ook tussen gemeenten en Provinsje.De maandag ervoor

was ik met de fractievoorzitter op werkbezoek in Folsgare. Twee uiterst

betrokken natuurliefhebbers lieten ons zien wat de invloed kan zijn van

landbouw op de natuur. Ook hier was weer de nauwe band tussen twee

belangen. We struinden ruim twee uren door het land en werden heel wat

inzichten en observaties rijker. Het mooie was ook het in contact zijn met

betrokken Friezen. Niet alleen maar vergaderen op het Provinsjehus, maar

ook op pad met mensen uit dorpen en steden. En dan nu zes weken reces, of

gewoon vakantie. Even bijkomen om er daarna weer volop tegen aan te

gaan.Ik wens jullie allemaal ook een ontspannen en mooie zomer.

Bericht vanuit de PvdA-Statenfractie
Door: Erik de Groot



8 jaar geleden vatte ik het idee op om in den Haag mijn stem te laten horen over wat er gaande is in de

zorg. Ik werd lid van de Werkgroep Patiënt Centraal van de PvdA. 

Door mijn werk als manager was ik in contact gekomen met een VVD-adviseur van minister Schippers.

Dit was een oud collega van mij en hij was ingegaan op mijn uitnodiging om eens op onze locatie langs

te komen. De transitie de drie decentralisaties van de zorg zaten er aan te komen en dat had o.a. grote

gevolgen voor mensen met een verstandelijk beperking. Veel zorg zou nu via de gemeenten geregeld

gaan worden. Ik had grote zorgen of dat wel goed zou komen.

De ex-collega kwam langs en wat schetste mijn verbazing, hij kwam niet kijken en luisteren hij kwam

alleen zenden hoe goed het beleid van minister Schippers wel niet was en dat wij ons toch niet als ja-

maar mensen moesten gaan opstellen maar als Ja-en ons gedrag moesten veranderen naar zoeken in

oplossingen.  

Ik was zo teleurgesteld en boos en nog bezorgder dan ik al was over hoe het zorgbeleid in Nederland tot

stand komt. Als de ministers zich zo laten adviseren dan kan dit nooit goed komen. Het was inderdaad

tijd voor actie en tijd om te zoeken naar mogelijkheden. Nog nooit actief geweest in de politiek begon ik

aan een bijzonder pad.

Opkomen voor anderen was ik wel gewend in mijn werk, ik zat vaak aan de kant van de andersdenkende

en deed er alles aan om zaken in beweging te krijgen om de zorg te verbeteren. Netwerken was ik ook

gewend dus deze lobby richting politiek zag ik wel zitten.

Tot mijn verbazing was het maar een hele korte route, ik werd lid van de partij PvdA waar ik altijd op had

gestemd, ging naar een landelijke ALV in Leeuwarden en kwam in contact met leden van de Werkgroep

patiënt centraal. Deze groep kwam 1 keer per maand in den Haag bij elkaar en dacht mee over hoe het

anders kan in de Cure en de Care. PvdA was toen lid van de regering en staatssecretaris Martin van Rijn

en de PvdA Kamerleden kwamen regelmatig bij vergadering langs om naar onze input te luisteren. Zo

kwam ik ineens in de wondere wereld van Den Haag terecht. Veel dichterbij dan ik ooit had verwacht en

veel toegankelijker dan ik ook had verwacht. Uit heel Nederland kwamen mensen van de PvdA hun

verhaal doen over de zorg over de praktijk. Er was een vaste groep van zo`n dertig mensen. Waarvan 1

uit Friesland. Wat me opviel was dat Kamerleden ook gewoon mensen zijn en lang niet alles weten. Ze

gingen graag met ons in gesprek, dit gaf hun de nodige voeding voor de debatten die zij voeren bij

moeilijke kwesties. En het werd me in die tijd wel duidelijk dat niets in de politiek eenvoudig is. Je hebt te

maken met veel verschillende belangen en meningen en wat vandaag verantwoord lijkt is morgen al

weer achterhaald en verkeerd.

Door een vraag van een partijlid ben ik uiteindelijk op de lijst voor raadsleden van PvdA Opsterland

gekomen en mag nu zelf meedenken en beslissen over beleid. Ik sta niet aan de zijlijn te roeptoeteren

maar werk actief mee, dat voelt goed, maar niks is eenvoudig. 

De vorige periode kon ik zo vrij als een vogel meedenken over nieuw beleid en oppositie voeren. Nu zijn

er hele andere onderwerpen waar de aandacht naar uitgaat en ben ik ook één van de leken die probeert

verstandig te stemmen als er een besluit moet worden genomen. De PvdA Opsterland zit nu in het

college, wat om hele andere strategische benaderingen vraagt. Geen week is het zelfde. Je staat als

raadslid heel dicht bij de ontwikkelingen en veranderingen in de maatschappij en mag meedoen. Je leert

heel veel over bijv. duurzaamheid, zorg, omgevingsvisie, het nieuwe besturen, etc. Je leert heel veel

mensen kennen. En in Opsterland is er een fijne samenwerking met de andere raadsleden en partijen.

Verschillen in de vergadering maar respect voor elkaar als persoon. Ook nu weer komen er belangrijke

onderwerpen voorbij waar wij als partij, strak aan de bal moeten blijven. Het blijft belangrijk om oog

te houden voor de zwakkeren in de maatschappij. Zeker nu de financiën opraken en er keuzes gemaakt

moeten worden tussen voetbalvelden of zorg. Bij anderen partijen leven gedachten dat veel mensen

onnodig zorg ontvangen en men meer kan doen met eigen regie. Zeker is eigen regie erg belangrijk, ook

voor je eigen waarde, maar zorg voor anderen blijft altijd nodig zijn!

En dat is zeker niet simpel!

In de politiek is niets simpel
Door: Joke Brouwer



“Heregodskes, it moat net raarder wurde,” soe myn Mem sein ha doe’t sy yn de krante fan 3 juli 2020 de foto

seach. It foltallige kolleezje fan Opsterlân mei in trekker en in boerewein ûnderweis nei Den Haag. De trekker wie

fersierd mei flaggen. Foarop de Fryske flagge, mar ik seach ek de reinbôgeflagge, de Koronaflagge en sels in

antidiskriminaasjeflagge. Efter it stjoer wethâlder Postma; hy is ommers de boeresoan fan it kolleezje. Op de wein

de oaren yn in blaue kiel en in reade bûsdoek om de strôt. Dy reade rakker van de PvdA is wol went om te

demonstrearjen, maar sels in wethâlder fan de Kristen Unie docht mei. Dy minsken binne grif net grûtbrocht mei in

wûrdboek wêr “demonstrearjen” yn foarkomt. De foarsitter fan de P10, ús eigen boargemaster, dirigeart de

mannen. Hja sjonge út folle boarst “We never walk alone.”

Hoe koe it safier komme. Pak de Perspektiefbrief der mar by. In Perspektyfbrief moat eins gean oer útsjoch op in

moaie takomst. In moaie takomst foar minsken en bedriuwen yn termen fan wolfeart en wolwêzen. Mar de teneur

fan de measte Perspektyfbrieven yn gemeenten gean oer ‘kommer en kwel.” Oer krapte oan jild en stigende

kosten fan de soarch. Mei it mes fan it regear op de kiel binne de Perspektyfbrieven allegearre beliedsearm. Gjin

útsjoch op moaie fiergesichten. Wat sil dat –los fan de Regiodeal- (kompliminten dêrfoar)- betsjutte foar it MFA en

de sport op ‘e Gordyk, foar “Kansen foar Beetstersweach” it MFA yn de Tynje en foar in kwaliteitsimpuls yn ús

eigen organisaasje? De Perspektyfbrief fan Opsterlân slút ôf mei in tekst oer donkere wolken en is in opmaat foar

in stevige besunigingsoperaasje. Hoe is dat te ferklearjen yn in wrâld wêryn noch gjin 1 miljard ekstra beskikber is

(wie) foar de Jeugdsoarch mar by it útbrekken fan de Koronapandemy de bûsen fan it Ryk ynienen hiel djip

wiene? Sa djip sels dat no al 200 gefallen fan fraude troch bedriuwen yn behanneling binne. It regear lit de

gemeenten flink yn de kjeld stean. Neist de kostenûntwikkeling yn it sosjaal domein krije we der no de

Koronakosten en de werferdieling fan it gemeentefûns by. Dat lêste pakt slim ûngeunstich út foar

plattelânsgemeenten. De lusten geane nei de grutte stêden yn de Rânestêd. De lêsten moatte opbrocht wurde

troch de lytsere gemeenten. VVD, CDA, CU en D66 binne dêrfoar ferantwurdelik yn Den Haag. Kom op jongens

en famkes. Gean hjir dwers foarlizzen. Oars ferlieze wy hjir as ried ús sizzenskip. Dan kinne wy allinne noch it

minne nijs oer besúnigjen en tanimmende belestingdruk útsutelje by ús boargers. Gjin doarpshûzen en gjin sport

en kultuer mear. Hoesa fitaal plattelân? Dat wurdt sosjale kealslach. Kom op: wekker wurde dêr yn Den Haag. 

Hoe sil de wrâld der nei de Koronakrisis útsjen? De measte minsken doogje. Dat hawwe wy sjoen yn Koronatiid.

Minsken hâlde har oan rigels, binne kreatief en mear as gemiddeld interessearre yn oare minsken. Mar hoe grut is

it risiko dat minsken nei de krisis werom falle yn âld neo-liberaal gedrach en eigenbelang en yn de ‘ratrace’ nei

rom en selsferryking. Wy hoopje dat dizze krisis de mienskip ek wat opleveret, foaral yn de wize wêrop wy

omgean mei inoar en ús wrâld. Yn úsomtinken foar dak- en thúsleazen, minsken mei skulden, minsken dy’t

kwetsber en ôfhinkelyk binne, bern dy’t opgroeie yn earmoede, de Voedselbanken en de bio-diversiteit. Wy witte

dat it Koronafirus net diskriminearret mar wol altyd it hurdst oankomt by kwetsbere minsken. Dêrom wolle wy yn

de begrutting 2021 in garânsje dat de Voedselbank mei in strukturele stipe fan de gemeente trochdraaie kin. Wy

hoopje dat yn 2021 ek noch in nije kans komt om 75 jier Befrijing op in weardige wize yn Opsterlân te fieren. De

tering nij de nering sette docht somtiden pine, mar it hat ek gjin sin om alderhande nije ambysjes út te sprekken.

En as lang om let it Ryk de gemeenten dochs stikke lit, dan sille wy as it oer ambysjes giet sels it koalysjeakkoard

iepen brêkke moatte.

Nawoord: Over de laatste zin van onze algemene beschouwingen werden door diverse fracties vragen gesteld.

Wat wij daarmee bedoelden. Of we misschien terug wilden komen op onze belofte in het coalitieakkoord om in

deze periode de OZB-belasting niet te verhogen. Ik heb dat gezegd omdat –als er niet meer steun van het Rijk

komt voor met name de jeugdzorg- Opsterland zijn ambitieniveau moet bijstellen of op zijn minst moet

temporiseren met de uitvoering van ambities. Als we dat niet doen dan hebben we aan het eind van de rit veel

frustraties. Bij ons zelf maar ook bij burgers en maatschappelijke instellingen. Op mijn beurt heb ik onze

coalitiepartner OB aangesproken op het gebrek aan nuance in de voorstellen om te bezuinigen op het sociaal

domein. Zo wil OB stoppen met alle preventieve voorzieningen. Dat is volgens ons het “paard achter de wagen

spannen”. Uit onderzoek blijkt juist dat (op termijn) de kosten van jeugdzorg stijgen bij gebrek aan preventie en

vrijetijdsbeleid. Tot slot. In de raad van 29 juni werd ook het Bomenbeleidsplan vastgesteld. Goede zomer

gewenst en hopelijk na de vakantie geen digitale raadsvergaderingen meer. Ik ben het wel een beetje zat.

Perspektyf
Troch: Roel Vogelzang



Horizontaal
 

1 Actualiteiten post
  

 5 Moet wel familie van Heintje Davids zijn
  

 6 Partij van de Afkorting
  

 9 Raant my de bûzen út

10 Messcherp bestuurslid 
 

Verticaal
  
2 Het mikpunt van de PvdA
   
3 Manusje-van-alles in het
bestuur
    
4 Zoals de fractievoorzitter
gebekt is
    
7 Grap Engelse woordvoerster
sociaal domein
    
 8 Oh, oh Protestplaats
    
12 Imposanter verwarde
penningmeester
    
14 Gedeelte van de
gemeenteraad
    
15 Voornaam wethouder
    
17 Rare kier in de Statenfractie

11 Serieus!? Stopt hij als raadslid?

13 Gemeente keerde de plastron

16 Ongerustheid over dit domein

18 Geen keukenpraatje

Cryptogram

Als u alles goed ingevuld heeft, maakt u kans op een mooie prijs. De letters in de vakjes met de rode
nummers vormen samen een woord. De oplossing kunt u hier  inleveren.  
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https://opsterland.pvda.nl/contact/


Kleurplaat

Noflike simmer!



Wy binne hjir!

Wêr bisto?

Meld je hier alvast aan als
kandidaat!

#GR2022

https://opsterland.pvda.nl/contact/

